
Aquatim a finalizat lucrările din fonduri europene la Şag
Localitatea Șag beneficiază de o infrastructură 
modernă de mediu în urma finalizării lucrărilor din 
cadrul contractului „Execuţie reţele de apă şi apă 
uzată Şag”, desfășurat de compania Aquatim din 
fonduri europene.  

Investiţia de circa 27 milioane lei a însemnat 
pentru locuitorii Șagului conducte noi de apă pe 7 
străzi, inclusiv un rezervor nou de apă, o staţie de 
pompare, una de repompare și una de clorinare, 
7 staţii de pompare ale apelor uzate și reţele de 

canalizare noi pe 31 de străzi.

Acesta a fost primul contract semnat din cele peste 
30 de contracte de lucrări care fac parte din amplul 
„Proiect regional de dezvoltare a infrastructurii 
de apă și apă uzată din județul Timiș, în perioada 
2014-2020”(cod SMIS 2014+ 125651), din cadrul 
Programului Operațional Infrastructură Mare 
(POIM). 

Proiectul sus menționat are o valoare totală de 

239,5 milioane de euro, din care 180,4 milioane 
de euro fonduri nerambursabile de la Uniunea 
Europeană, 40,4 milioane euro de la bugetul 
de stat, 4,3 milioane de la bugetul local și 14,4 
milioane euro co-finanțare Aquatim.  Obiectivul 
este dezvoltarea unor sisteme durabile de 
alimentare cu apă și apă uzată în Timișoara și în 
81 localități din județul Timiș.  

Dr. ing. Ilie Vlaicu 
Director General Aquatim SA

Proiect cofinanțat  din Fondul de Coeziune prin 
Programul Operațional Infrastructură Mare 2014-2020.

Dr. ing. Ilie Vlaicu, președintele Asociației Române 
a Apei, director general Aquatim: „În contextul 
schimbărilor climatice și al creșterii populației 
globale, gestionarea eficientă și conservarea 
resurselor noastre de apă devin imperative!”
La Constanța s-a desfășurat, recent, a V-a ediție 
a Forumului WATER LOSS BALKANS, eveniment 
organizat, în premieră la malul mării, de Asociația 
Română a Apei, în parteneriat cu RAJA SA și 
Turkish Society for Infrastructure and Trenchless 
Technologies.
Timp de două zile (31 august – 01 septembrie 
2023), la Pavilionul Expozițional din Constanța, 
profesioniști din domeniul apei, reprezentanți 
ai autorităților centrale și locale, consultanți, 
antreprenori, dar și reprezentanți ai mediului 
academic au abordat probleme stringente cu care 
se confruntă sectorul de apă şi de canalizare, au 
propus strategii, tehnici și modalități eficiente de 
gestionare a serviciilor și de creștere a eficienței 
proceselor și a tehnologiilor, au căutat și găsit un 
limbaj comun al apei pentru viitoare soluții mai mult 
decât necesare.
Evenimentul a atras vorbitori și participanți din zece 
țări precum Franța, Israel, Portugalia, Republica 
Cehă, Republica Moldova, Spania, Turcia, Țările De 
Jos (Olanda), Ungaria și România.
Forumul a presupus o conferință tehnico-științifică 
internațională cu tema “Reducerea pierderilor de 
apă – obligație sau sursă de venituri”, însoțită 
de atelierul de lucru „Soluții IT relevante și rețele 
inteligente de apă”, cât și o expoziție de specialitate, 
dedicată participanților, în fapt, ocazia perfectă de 
a se familiariza cu cele mai recente inovații și soluții 
în domeniul managementului pierderilor de apă.
În deschiderea evenimentului internațional au 
vorbit președintele Asociației Române a Apei – Ilie 
VLAICU, directorul general al RAJA SA – Aurel 
PRESURĂ, președintele A.N.R.S.C. – Ionel 
TESCARU, președintele Consiliului Județean 
Constanța – Mihai LUPU, primarul Municipiului 
Constanța – Vergil CHIȚAC, directorul BERD – 
Venera Vlad,  directorul General al TIS Turkey 
– Semih VATANSEVER, Excelența Sa – Tatsuo 
KITAGAWA, adjunctul Misiunii Ambasadei Japoniei 
la București, și directorul ISKI – Șafak BAȘA.
Dr. ing. Ilie Vlaicu, președintele Asociația Română a 
Apei, director general Aquatim, a afirmat:
„În contextul schimbărilor climatice și al creșterii 

populației globale, gestionarea eficientă și 
conservarea resurselor noastre de apă devin 
imperative!
Pierderile de apă, fie că sunt vizibile sau ascunse, 
reprezintă un semnal de alarmă pentru sistemele 
noastre de distribuție și pentru ecosistemele care 
depind de aceasta.
Astăzi, aici, avem privilegiul de a reuni experți din 
diferite părți ale lumii, fiecare cu experiențele și 
perspectivele sale unice, pentru a adresa această 
problemă presantă.
Prin colaborare și schimb de cunoștințe, sperăm să 
identificăm soluții inovatoare, să stabilim standarde 
și practici mai bune și să creăm o rețea solidă de 
profesioniști dornici să contracareze pierderile de 
apă și să contribuie la un viitor sustenabil.”
Evenimentul constănțean face parte din ciclul de 
conferinţe tehnico-ştiinţifiice INDUSTRIA APEI – 
PROVOCĂRI ŞI PERSPECTIVE, organizat de către 
Asociația Română a Apei (a 5-a din acest an).
Cererile crescânde pentru resursele de apă 
existente și cerințele pentru susținerea mediului 
acvatic pun întreaga atenție asupra potențialului 
de creştere a eficienței utilizării apei. Pe lângă 
asigurarea economiilor de apă, o eficiență 
îmbunătățită a utilizării apei poate oferi beneficii 
pentru mediu prin reducerea prelevării de apă din 
surse.
Mai mult, utilizarea eficientă a apei suplinește 
nevoia de investiții în instalații costisitoare de 
alimentare cu apă și de tratare a apelor uzate, 
respectiv reduce necesarul energetic pentru 
pomparea, tratarea, distribuţia apei.
Ne revedem în 2024!

Crenguța Radosav

Perioade noi de autocitire a contoarelor

Muzeul Apei, în coordonată academică

Apa pe glob
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WATER LOSS BALKANS, o reuşită a Oamenilor Apei

Proiect important pentru timişeni
Proiectul „Fazarea Proiectului Extinderea şi 
modernizarea sistemului de alimentare cu 
apă şi canalizare în judeţul Timiş” (Cod SMIS 
104740), cofinanţat din Fondul de Coeziune al 
Uniunii Europene prin Programul Operaţional 
Infrastructură Mare a fost oficial încheiat în 
data de 11 iulie 2023, după terminarea tuturor 
lucrărilor cuprinse în cadrul acestuia.  
Programul Operaţional Infrastructură Mare are 
ca obiectiv global dezvoltarea infrastructurii de 
transport, mediu, energie şi prevenirea riscurilor 
la standarde europene, în vederea creării 
premiselor unei creşteri economice sustenabile, 
în condiţii de siguranță şi utilizare eficientă a 
resurselor naturale.
Proiectul fazat a avut ca obiective specifice lucrări 
în completare privind sistemele de alimentare cu 
apă și de colectare a apei uzate în aglomerările 
Timișoara (localitățile Sânmihaiu Român si Utvin), 
Buziaș, Jimbolia, Deta și Recaș.
După finalizarea obiectivelor de investiții din 
cadrul proiectului fazat, populația suplimentară 
care beneficiază de o mai bună alimentare cu 
apă este de 5.630 persoane. Totodată, populația 
suplimentară care beneficiază de o mai bună 
tratare a apelor uzate reprezintă 16.820 locuitori 
echivalenți.
Valoarea totală a proiectului a fost de 63.047.409 
lei (fără TVA), din care valoarea cofinanțării UE a 
fost de 46.602.123 lei.
Proiect cofinanțat din Fondul de Coeziune prin 
Programul Operațional Infrastructură Mare 2014-2020.

Crina Chirilă



2 9 (169) • septembrie 2023

Italia, a cincea țară din Europa – ținând 
cont de nivelul ei de dezvoltare –, se 
confruntă cu o serie de probleme dificile 
în ceea ce privește apa. 

Relieful Italiei nu este brăzdat de fluvii și râuri 
impresionante. Cel mai important râu este fluviul 
Pad/Po, din nordul Italiei, cu o lungime de 650 
km. Alte râuri importante sunt Adige, Tibru și 
Arno. În sudul Romei, unde mii de ani au existat 
zone mlăștinoase, printr-un program de drenaj 
de proporții, s-a reușit transformarea acestora în 
terenuri agricole de primă mână, în anii 1930.

După 90 de ani, seceta manifestată prin 
săptămâni întregi de temperaturi caniculare, a 
redus considerabil debitul izvoarelor locale. Tot 
din cauza secetei, nivelul râurilor importante 
din Italia a scăzut considerabil. A fost necesară 
o raționalizare a consumului de apă. Astfel, în 
regiunea Latina, la sud de Roma, au fost localități 
în care s-a întrerupt furnizarea apei timp de două 
zile pe săptămână. De asemenea s-a interzis 
udarea grădinilor, spălarea mașinilor și umplerea 
piscinelor cu apă potabilă din sistemul de 
alimentare cu apă.

O altă problemă gravă cu care se confruntă Italia 
este un management defectuos al infrastructurii 
de alimentare cu apă. Rețeaua este foarte veche 
și improprie pentru nevoile actuale ale populației. 
Pierderile de apă sunt foarte mari, de aproximativ 
42%. Cele mai mari pierderi de apă sunt în 
provincia Latina, la sud de Roma, unde se pierde un 
procent de 70% din apa potabilă transportată prin 
rețea.

Guvernul italian a alocat 4,4 miliarde de euro, dintr-
un fond de redresare post- pandemie al Uniunii 
Europene, în vederea îmbunătățirii procesului de 
gestionare a apei.

Un subiect important îl reprezintă captarea apelor 
provenite din precipitații și refolosirea acestora în 
agricultură, în timpul lunilor secetoase de vară. 
Conform estimărilor făcute de guvernul italian, 
captarea, în proporție de 25% a apei provenite din 
precipitații pe parcursul unui an, ar acoperi nevoile 
fermierilor autohtoni. Astfel, o bună parte a finanțării 
obținute din fonduri europene va fi direcționată spre 
construirea de rezervoare pentru acumularea apelor 
pluviale.

Italia se află pe primul loc din punct de vedere 
al consumului de apă pe cap de locuitor, cu 
un consum de 250 l apă pe zi de persoană. 
Organizația Mondială a Sănătății recomandă un 
consum zilnic de 100 l apă de persoană.

Sursa foto: adevarul.ro

#apapeglob

Alina Maier

Un remember de suflet printr-un material 
tot așa, cu și despre Miti, angajatul 
nostru special, familist aquatimist de 
calibru, campion în sport, dar și în 

omenie, prietenie, dedicare, perseverență. 

Cine este MAESTRUL Ion Mititelu, din perspectiva 
noastră? 

S-a angajat în 1981, ca electrician la Uzina 2-4, în 
1991 s-a mutat la Uzina 1 și, pe 10 septembrie, a 
ieșit cu statutul de pensionar din compania pe care 
o consideră FAMILIE. E doar statut, c-așa scrie în 
acte, altfel Ion Mititelu e…greu de pensionat, vorba 
lui.

Argint viu, construit parcă pentru a fi un perpetuum 
mobile, dedicat sportului pe viață, mai exact 
culturismului, Ion Mititelu este, cu siguranță, 
colegul care ne va lipsi din peisajul profesional. 
Dar! Ne vizitează periodic, ne ține la curent cu 
activitățile sportive pe care le continuă neobosit, și 
așa, pensionar, căci dragostea pentru culturism nu 
cunoaște pauze. Așadar, despre culturism vorbim 
și vorbim exclusiv în tușe performante. 

Pasiunea pentru culturism vine din tinerețe. 
Motivaţiile sunt numeroase: forţă, frumuseţe, inedit. 
E o disciplină care, în opinia angajatului companiei 
noastre, îmbină fericit toate aceste aspecte şi încă 
pe atât.

“Iubesc sportul ăsta, îl practic cu imensă pasiune! 
E greu, e nevoie mare de fonduri, totul e scump, 
concursurile, deplasările costă, dar e prea frumos 
pentru a mă fi gândit vreodată să renunţ. M-am 
antrenat frecvent acasă, mi-am improvizat o sală 
cu gantere, discuri, bare şi a fost foarte bine. Cel 
mai bine mă antrenez în propriul balcon pentru 
că nu mă deranjează nimeni, am liniște, deci 
concentrare maximă. Sunt dur cu mine în ceea 
ce fac, nu-mi place să fiu superficial, nu agreez 
jumătăţile de măsură, mă dedic total. Nu suport 
gălăgia, iar în casă am linişte şi nu mă întreabă 
nimeni nimic. M-am obişnuit să mă antrenez acasă, 
suntem doar doi în ţară care ne pregătim în balcon, 
eu şi Mircea Sibiceanu, din Piteşti “, ne-a povestit 
Mititelu.

În toți acești ani, rezultatele s-au văzut, căci 
medaliile nu mai reprezintă, demult, o țintă de 
neatins pentru culturistul nostru. Dimpotrivă. Are o 
cameră plină de trofee, premii importante obținute 

în competiții răsunătoare, mastersuri naționale și 
internaționale.

NIMIC din ceea ce astăzi se numește succes 
personal și profesional n-ar fi fost posibil fără 
sprijinul permanent și concret al managementului 
Aquatim, îndeosebi al directorului general Ilie 
Vlaicu. N-ar fi fost concursurile, nici participările 
importante, nici deplasările în țară, fără acest umăr 
deschis al conducerii companiei pe care a iubit-o 
până la pensionare.

Din fix prima zi de pensie, Miti a răspuns 
numeroaselor solicitări primite din țară, s-a implicat 
în diverse activități sportive de cluburi, a fost în 
prim-planul cetății și nu numai, a perpetuat practic 
propriul stil în noua ecuație de teoretic relaxare 
socială. Nici vorbă, Miti n-are cum fi un pensionar 
clasic, vreodată! Om și sportiv exemplar, al 
patrulea culturist din țară a fost angajatul Aquatim, 
fapt care nu poate decât să ne facă mândri și 
fericiți.

Recent, la invitația președintelui Federației 
Române de Culturism și Fitness, director executiv 
și al Federației Internaționale de Bodybuilding și 
Fitness, Gabriel Toncean, maestrul Ion Mititelu a 
stat la masa mare a Galei de Premiere de la Sibiu, 
Sala Sporturilor Transilvania, în semn de apreciere 
caldă și mulțumire sinceră pentru tot ceea ce 
numele său reprezintă pentru sportul care atrage 
toate privirile, de atâția ani. 

Felicitări, dragă Miti, îți urmărim realizările și îți 
aplaudăm reconfirmările, ca întotdeauna, căci ne 
mândrim TARE cu un coleg ca tine! Per aspera ad 
astra!

C. Radosav

ApA pE GLOB

Maestrul Ion Mititelu, din nou în galeria celor mai performanţi sportivi ai României!

Perioade noi de autocitire a contoarelor
Reamintim clienților Aquatim că, începând cu 
luna august 2023, perioada de transmitere a 
autocitirilor contoarelor de pe branșamentele 
utilizatorilor s-a modificat, după cum urmează:

1.Pentru Municipiul Timișoara, perioadele 
sunt FIXE, a câte 5 zile calendaristice. Toate 
informațiile legate de perioada de autocitire se 
regăsesc pe factura Aquatim.

2.Pentru restul localităților aferente Sucursalei 
Timișoara, perioada de transmitere autocitire este 
FIXĂ, între 21 - 25 ale fiecărei luni.

Cât privește evoluția procesului de înlocuire a 
contoarelor vechi cu cele de ultimă generație, 
achiziționate de compania noastră – 8000 de 
contoare inteligente, în valoare de 5.939.272,78 
lei, fără TVA, prin Proiectul cofinanțat din 
Fondul de Coeziune prin Programul Operațional 
Infrastructură Mare 2014-2020 –, aceasta 
este una alertă. În ultimele două luni, echipele 
Aquatim au montat deja 3000 de bucăți. Durata 
contractului este până în 31 decembrie 2023.

Investiția generează date zilnice, complexe, direct 
de la punctele de consum, referitoare la cantitatea 
de apă consumată, dar și despre probleme legate 
de eventuale pierderi care pot apărea.

Practic, relația companie-client se schimbă 
radical: Aquatim va avea în permanență date 
în timp real despre consumul de apă la fiecare 
abonat. 

Softul modern și implicarea echipei din Call 
Center vor asigura o comunicare rapidă, optimă 
și eficientă, deopotrivă pentru noi și consumatorii 
noștri.
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Împreună cu Centrul de Inovare și 
Transfer Tehnologic (CITT) din cadrul 
Universității de Vest din Timișoara, 
partener de cursă lungă al Aquatim 

S.A., putem spune că am „spart gheața” în ceea 
ce privește colaborările pe palier academic pentru 
activarea Muzeului Apei, cu și prin proiecte 
colaborative experți-studenți, focusate pe 
promovarea responsabilității față de mediu. 

În luna mai, la doar câteva zile de la demararea 
proiectului Muzeul Apei – racord la rețeaua culturală 
a Timișoarei, muzeul a găzduit școală intensivă 
CITT „Inovare și antreprenoriat în economia 
albastră europeană”. 

Circa 20 de studenți de la universități din Italia, 
Spania și Franța (alianța UNITA - Universitas 
Montium) au participat la o sesiune informativă 
susținută de experți ai companiei de apă, pe tema 
consumului sustenabil de apă și a managementului 

apei de ploaie, urmată de un atelier practic în 
care au elaborat concepte originale de activități 
educaționale și mesaje destinate campaniilor 
Aquatim. 

Am apreciat propunerile studenților, deosebit de 
creative și bine documentate. Și ne-am bucurat să 
aflăm recent că una dintre acestea, o machetă de 
tip joc interactiv, care facilitează copiilor înțelegerea 
procesului de tratare a apei, a fost dată ca exemplu 
de bune practici de co-creație în cadrul European 
Network of Living Labs: Blue Economy . 

Așteptăm cu nerăbdare prezentarea prototipului, în 
săptămâna de inițiere UVT, 24-29 septembrie! 

CITT funcționează în cadrul Institutului de Cercetări 
Avansate de Mediu (ICAM) al Universității de 
Vest din Timișoara (UVT) și are ca scop principal 
valorificarea cercetării științifice prin transferul 

tehnologic al rezultatelor acesteia la operatorii 
economici. 

Misiunea centrului se extinde până la dezvoltarea 
unei culturi instituționale în domeniul cercetării 
și inovării, pentru toți actorii implicați: personal 
academic, administrativ sau studenți.

Photo credit: UVT, studenți implicați în proiect. 

Muzeul Apei este o investiție a companiei Aquatim 
S.A., care îl administrează.

Proiect finanțat de Ministerul Culturii, prin Centrul 
de Proiecte Timișoara.

#MuzeulApei #Timișoara2023 #GrowTimișoara2023 
#PovesteaApei #MemoriaApei #aquatim 
#HaiLaMuzeu #SeriDeVaraLaMuzeu 
#DictionarulApei

Loredana Leordean

Sala de ședințe de la sediul Aquatim din 
strada Enric Baader a fost, luna aceasta, 
gazda unei întâlniri importante, prilejuite 
de marcarea Zilei Pompierilor din 

România, zi sărbătorită oficial pe 13 septembrie. 
An de an, Aquatim și prietenii din ISU Timiș se 
reunesc să vorbească și să explice avizat situații/
lucruri esențiale, frecvent vitale, atunci când în 
cauză intervin momente limită care ne pot pune 
viața în pericol. 
Saluturile celor două instituții au fost adresate de 
către Marian Eperieș, director Producție Aquatim, 
și colonel ing. Lucian-Vasile Mihoc, inspector șef 
Inspectoratul pentru Situații de Urgență „BANAT” al 
județului Timiș.

Temele simpozionului au fost, ca întotdeauna, 
captivante pentru publicul alcătuit din angajații 
Aquatim și reprezentanții instituției partenere:

1. “Optimizarea sistemelor de acțiune în situații 
de urgență” – colonel ing. Lucian-Vasile MIHOC, 
Inspectoratul pentru Situații de Urgență „BANAT” al 
județului Timiș

2. “Evoluția investițiilor la ISU Timiș prin intermediul 
proiectelor finanțate din fonduri europene” – colonel 
Ion STRATULAT, Inspectoratul pentru Situații de 
Urgență „BANAT” al județului Timiș

3. “Modificări legislative privind securitatea 
la incendiu și protecție civilă” – locotenent-

colonel Mircea-Marian MARINESCU, 
Inspectoratul pentru Situații de Urgență 
„BANAT” al județului Timiș

4. “Măsuri de prim-ajutor în cazul 
atacului de panică” – locotenent-colonel 
dr. Irina VASTAG, Inspectoratul pentru 
Situații de Urgență „BANAT” al județului 
Timiș

5. “Modulele de Protecție Civilă din 
România” – maior Lucian-Bogdan 
MUTU, Inspectoratul pentru Situații de 
Urgență „BANAT” al județului Timiș

6. “Metode risk ranking de identificare și 
evaluare a riscului de incendiu. Studiu 
de caz operatorul regional de apă și 
canalizare AQUATIM S.A.” – ing. Ioan-
Dorel MARIȘ, AQUATIM S.A. Timișoara

Crenguța Radosav

Muzeul Apei, în coordonată academică

Clopoţelul a sunat şi la Aquatim! 

📌Odată cu venirea toamnei și începerea noului
an școlar, compania Aquatim își anunță din nou 
prezența în mijlocul elevilor timișoreni și ai celor 
din localitățile în care Aquatim deține sucursale, 
anume: Buziaș, Deta, Făget, Jimbolia și 
Sânnicolau Mare, prin susținerea mini-cursurilor 
interactive de educație ecologică „Aquakids” și 
„Aquateens”.

📌Cursurile menționate se desfășoară la
solicitarea cadrelor didactice, în cadrul 
programelor „Școala Altfel” și „Săptămâna Verde”. 

📌În perioada februarie-mai 2023, cele două
cursuri s-au desfășurat cu succes în unități de 
învățământ timișorene, derulându-se pentru 
un număr de 900 de copii din învățământul 
preuniversitar, din toate ciclurile de învățământ. 

📌 Așteptăm, cu drag, solicitări pentru derularea
celor două cursuri: „Aquakids”, adresat elevilor 
din învățământul primar și „Aquateens”, adresat 
elevilor din învățământul gimnazial și liceal, pe 
adresa de mail alina.maier@aquatim.ro

 #aquatimeducatieecologicainscoli

Alina Maier

O nouă Zi a Pompierilor, într-un parteneriat de succes Aquatim-ISU Timiş

www.aquatim.ro/aqua<0219>tiri
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Daniel-
Ionel, 53 de 
ani, dintr-un 
martie 1995 
cu noi, deci 

„familist” autentic de 
aproape 30 de ani, 
dintotdeauna omul lui 
Dumnezeu, despre 
care... nu se vorbește 
mult, dar se transmite 
enorm. Chipul, ce-i 
în spatele chipului, 
atitudinea, calmul, 
înțelegerea, inteligența, complexitatea sufletească, 
toate aceste acorduri fine ale lui Daniel fac din 
el ceea ce este: un caracter întru totul și definitiv 
ancorat în... ceea ce contează cu adevărat în 
această viață.  

A terminat Liceul industrial nr.5, a lucrat șapte ani 
la Fabrica de Ciorapi, a venit la noi teoretic pentru 
zona Pazei companiei, practic pentru peste 18 ani 
de Apometrie, ca schimbător și reparator, ulterior 
în cea a Dispeceratului, cu alți 11 ani în sediile din 
Cerna, Treboniu respectiv Gheorghe Lazăr, unde 
muncește acum și muncește serios. Căci așa 
este el: dedicat, pasionat, implicat, perfecționist și 
profesionist. 

I-a plăcut peste tot la fel de mult... totul: „Sunt chiar 
într-o Familie și am simțit asta de când am pășit 
în Aquatim! Vremuri bune, altele mai puțin fericite, 
ierni geroase de ni se lipea cheia de mână când 
aveam de schimbat contoare, veri toride în care 
abia puteai respira cu tot echipamentul după tine, 
multicare ce ne duceau pe teren, prietenii pe viață, 
emoții unice pe care doar cei care le trăiesc aici 
le pot înțelege în substanță! Am fost și sunt fericit, 
cu tot cu zilele grele în care clienții sunt supărați 
și, poate, insuficient de atenți la limbaj, am învățat 
și învăț zilnic să-mi controlez vorba și atitudinea, 
da!, te poți și enerva, dar și împăca frumos cu cei 
care n-au până la urmă nicio vină. Vorba bună este 
cheia. Ea mă definește și mă bucur că este așa!”.

Nu l-au deranjat vreodată sărbătorile petrecute 
la serviciu, are amintiri inedite cu Revelioane, 
Crăciunuri sau Paști alături de camarazi de nădejde 
– îl pomenește cu drag pe directorul nostru tehnic, 
Gheorghe Stînean, care trecea în Duminica 
Paștilor pe la ei – are multă emoție și-o privire 
recunoscătoare. Tare.

Are și un fiu hărăzit, preot în Nițchidorf (Nichișoara, 
pentru bănățeni), o noră precum o fiică, o soție ca 
o binecuvântare. Credința i-a scris viața de mic, 
de atunci de când mergea cu bunicul la biserică, a 
cântat și cântă și acum în corul lăcașului din satul 
natal, i-ar fi plăcut și lui să fie preot, dar n-a fost 
să fie. Ce este, în schimb, obligatoriu și musai în 
note puternice s-ar putea comprima admirabil: „Așa 
ar trebui să facem toți cu copiii noștri. Altfel, ne 
pierdem credința, ori șansa de-a ne salva sufletele 
este doar ea!”.

Nu încheiem discuția fără ca Daniel să insiste pe 
rolul directorului nostru general, Ilie Vlaicu, în toată 
evoluția Aquatim, căci cei 30 de ani petrecuți aici 
îl îndreptățesc să fie un „biograf” realist. El este, 
oricum, un tip detașat de vorbe care doar dau bine, 
odată ce și-a devoalat direct și transparent firea 
de când se știe. N-are de ce plusa. Și-ar încălca 
flagrant codul propriilor valori, ori așa ceva e de 
nepermis pentru un om ca el. 

Dragă Daniel, chapeau bas! Mulțumesc frumos, 
impresionată!

Georgica, 57 de 
ani, dintre care 15 
petrecuți cu noi, în zona 
interacțiunii directe 
cu clienții, ceea ce o 
împlinește efectiv: n-ar 
putea fără oameni în 
jurul ei, este adaptabilă 
reacțiilor de orice fel, 
le coordonează și 
fixează întotdeauna pe 
structură armonioasă. 
Cum ar fi fost, altfel, 
un desăvârșit analist 
Relații Clienți, tocmai în linia întâi, alias Front Desk-
ul Aquatim?! 

Georgica noastră vine din Olt, de pe lângă Corabia, 
oraș în care și-a terminat studiile liceale și pe care 
l-a schimbat, într-o mare așteptare (confirmată), cu 
Timișoara.  
A ales Facultatea de Chimie Industrială, dar și 
munca, astfel că majoratul ei a „curs” în paralel cu 
prima angajare. Și ce frumos a curs! Ca un mediu 
ideal pentru un Pește autentic. Când a venit aici, 
a fost o bucurie și-o provocare, în același timp, 
căci zona în care muncește nu e școală de balet, 
ci dimpotrivă. Pesemne că Sfântul Gheorghe 
din... darul și harul nașilor a ocrotit-o perpetuu, 
cu siguranță, și ea și-a împlinit destinul prin ceea 
ce ne-a arătat și ne arată zilnic: forță, rezistență, 
ambiție. Este, așadar, o întrepătrundere fericită 
între planurile care se văd versus cele care se simt. 
Geta e o fată extrem de sensibilă și intuitivă, caldă 
și prietenoasă, un generator veritabil de încredere. 
O spun clienții, o confirmă colegii. I se citește-n ochi 
dragul și de unii, și de ceilalți. În ochi i se mai citește 
ceva: mulțumirea! În ecuație personală, în ecuație 
profesională, în tot până la urmă. Și LINIȘTEA. 
Cheia armoniei pentru oricine știe ce înseamnă 
viața asta. 

În tot timpul discuției noastre, mi-au apărut în minte 
versurile lui Nichita Stănescu. Cumva, au fost scrise 
și pentru ea: “Tu ai un fel de paradis al tău/ în care 
nu se spun cuvinte/ Uneori se mişcă dintr-un braţ/ şi 
câteva frunze îţi cad înainte”. 

Geta îi cucerește pe clienții care ne trec pragul în 
sediul de pe Enric Baader prin toate acestea, plus 
profesionalism curat, plăcut, din spectrul blând. 
Oricum, ea nu se ceartă, n-ar putea trăi supărată 
pe/ cu cineva, nu că acesta ar fi cuvântul care 
definește o interacțiune companie-cetățean, dar cert 
contează. 

Pe noi ne cucerește printr-o apartenență la Familie 
afișată firesc, prin girul pe care îl acordă oamenilor, 
prin stabilitatea psihicului și prin cătarea-i de ciută. 
Nehăituită vreodată. 

Acasă, are o altă familie, tot cu majuscule, o 
domnișoară care-i este prietenă, un soț de nădejde, 
o... Cara care latră doar atunci când Geta nu 
zâmbește. Dar asta se întâmplă foarte rar. Pentru 
că fata noastră din prim-plan știe să-și împrăștie 
umbrele. Și să-și înmulțească seninul. E singura 
condiționalitate care-i place. 

Dragi clienți ai Aquatim, oricând, cu încredere, 
apelați la Geta noastră blândă și-mi veți da dreptate 
în detaliu!

În latină, “mirabilis” 
înseamnă minunat. 
Etimologic, Mirabelele 
(sic!) zice-se că-s 
fetele aflate în căutare 
de liniște și armonie 
chiar dacă, de fel, sunt 
vivace, determinate, 
curajoase, creative. Una 
n-o exclude pe cealaltă.

Mirabela zilei vine 
dinspre zona sobră 
și strictă a calculelor, 
mai precis din Familia Direcției Economice, Biroul 
Contabilitate, cu perspectiva sigură și imediată a 
Compartimentului Economic UIP. Fata cu suflet de 
copil… de 41 de ani s-ar fi vrut o viață printre ei 
(educatoare așadar), dar întâlnirea providențială 
cu o profesoară hărăzită a determinat-o să taie 
Pedagogicul de pe podiumul listei de opțiuni și 
să refacă seriosul clasament cu și mai seriosul 
Economic: “Mirabela, tu ai căpșor de bancher!”. 
Ulterior, a bifat natural, asumat și serios reperul 
incontestabil al domeniului, ISE-ul timișorean. 
Calculele sau cifrele n-au plictisit-o vreodată, 
s-a regăsit în absolut tot ceea ce compune și 
definește această linie serioasă a vieții tuturor 
până la urmă, și-a luat la braț rolul de studentă, 
apoi pe cel de angajat... dada bancar! și asta 
vreo 12 ani, cu agendă și responsabilități grele 
în tot ceea ce presupun creditele pentru firme 
mici și mijlocii. Venirea pe lume a lui Ștefan a fost 
definitorie în rearanjarea viziunii profesionale versus 
sentimentale, căpșorul Mirabelei atotînțelegând pe 
loc... cine-i, de acum, TOTUL în propria-i poveste. 

La noi s-a simțit acasă din prima, asta și grație 
colectivului minunat ce ocupă primul etaj și firii ei 
deschise, sociabile, adaptabile. Familia Aquatim a 
primit-o cald și lin, Mirabela a oferit înapoi zâmbete 
incandescente care au luminat oameni și holuri și 
birouri. Așa e ea: veselă, tonică, frumoasă, fericită. 
A învățat că vrea și poate să se bucure de toate, să 
fie în echilibru, să semene pozitivism și armonie. 
Chiar și-n zile mai puțin senine. Remediul e-n ea și-l 
folosește sistematic. Iubește cu toată fața viața! 

Aici/ În familie. Cu colegii, cifrele, calculele și situațiile 
complexe/ Împreună cu Sergiu și Ștefan. Și-a dorit 
să fie cu noi și e recunoscătoare. Și-a dorit să fie 
mamă și e... fericită în superlative. Aici, râde, cântă 
și dansează printre toate cifrele investițiilor din 
surse proprii, acasă... printre drumeții, munte, mare, 
dealuri, valuri, cascade, role, trollere, cu o bucurie 
de invidiat. Și o forță așișderea. Ca paranteză (care-i 
mult mai mult decât atât), Mirabela s-a dus să nască 
aranjată, coafată, parfumată, veselă și neînfricată... 
la volanul propriei mașini. Ca la spectacol. 
Spectacolul vieții ei perfecte.

Crenguța Radosav
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